
               

Dagsorden til skolebestyrelsesmøde på SPS d. 21. maj 2024 

Dato: Tirsdag d. 21. maj kl. 17.00-19.00   

Sted: Personalerummet SPS 

DAGSORDEN 
Emne, ansvarlig, tidsramme 

FORMÅL – KOMMENTARER  
Hvad, hvorfor, hvordan      
 

REFERAT 
Beslutninger                                         

1.Valg af referent og mødedirigent 
(2 min. – 17.00-17.02) 

 Referent: Rune 
Mødedirigent: Henrik 

2. Opfølgning på referatet fra sidste 
møde – evt. rettelser 
(3 min. – 17.02 – 17.05) 

 Ingen kommentarer 

3. Orientering fra…  

(25 min – 17.05-17.30) 

 

a. Skoleleder:  

-Samarbejde med ROS 

b. Personale: 

c. Skolebestyrelses-formand:  

d. Eleverne: 

e. Fra udvalgene, hvis der er nyt 

(byggeri, ansættelse, trafik og 

Biblioteks-udvalget) 

Skolens fødselsdag skal fejres. 
Fredags var 9. klassernes sidste skoledag. Det gik rigtig godt, og alle var gode 
udgaver af sig selv. En Kahoot blev erstattet af stoledans, stikbold, lidt 
vandpjaskeri, m.m. 
Fælledparkdelen var lidt mere utæmmet i fht. selve SPS-arrangementet.  
Politikerne har lavet forbud mod rødt kød fra den 1. august 2024, i BUF-regi. 
Specialanalysen: Flere børn ønskes holdt i almenregi, og ikke i specialregi. 
Fagfordeling 
Forflyttelsesrunde er i gang på skolerne.  
Ansættelser: Matematikstilling, fransklærerstilling, ressourcepædagog-stilling er 
slået op. 
Samtaler afholdes løbende, og Lars efterlyser en deltager fra bestyrelsen. 
ROS-samarbejde: Der er udgangstilladelse for eleverne på ROS, og det kan 
mærkes på forskellige måder, når grupper af elever bevæger sig rundt mellem 
matriklerne. 
En enkelt forælder var uforstående overfor at St. Bededag i år var lukkedag. 
Personale: 
Ingen punkter. 



Skolebestyrelsesformand: 28. maj er der dialogmøde, men ingen melder sig 
umiddelbart, og derfor sendes invitationen ud efter dette møde. 
Biblioteksudvalget: 
Trine har været talt med BUF, som gerne vil have flere skoler med i en ansøgning. 
Der har også været talt med Biblioteksudvalget om hvor og hvordan man som 
skole skal ansøge. 
Der er blevet skrevet til styrelsen om mere information. 
Ingen kender de endelige kriterier for ansøgninger og udmøntninger endnu. 
En anden fra bestyrelsen kender en fra udvalget, og vil tage kontakt. 
 
Gitte har fundet og haft møde med den kommende, nye fotograf. 
Der tales om hvordan der kan tages både portræt og klassefoto. 
Prisen bliver 100 kr. for et klassefoto, gratis årbog og egen betalt portrætdel. 
Der tages desuden et billede højt oppefra af alle elever. 
 

4. Udgangstilladelse 
(25 min – 17.30-17.55) 

 

SPS har en politik der forhindrer 
at udskolings-eleverne kan 
forlade skolen i pauserne. 
Det vil eleverne og elevrådet 
gerne udfordre 

Arvid indleder og fremlægger de indsamlede argumenter fra eleverne for og imod 
en udgangstilladelse. 
Afstemninger blandt eleverne på 8. årgang viser et stort flertal for 
udgangstilladelse. 
Afstemninger blandt eleverne på 9. årgang viser også et flertal for 
udgangstilladelse. 
Lars kommenterer på de lødige argumenter, både for og imod, og han glæder sig 
til at deltage på elevrådsmødet før næste bestyrelsesmøde. 
Arvid og elevrådet roses for deres store indsamlingsarbejde. 
Beslutningen om hvordan det kunne se ud for næste skoleår tages på næste 
møde. 
Der tales om udskolingslæreres og de andre læreres holdning er værd at 
undersøge.  
Tine sender en mail til lærerne på SPS om deres holdning. 
Der tales om at der i bestyrelsen sidder flere forældre for indskolingsbørn end 
udskolingsbørn. 
Der tales om den unikke mulighed der faktisk ligger i, at vi som skole kan designe 
en udgave af en tilladelse, som passer til erfaringer og behov. 
Lars skriver til sine Østerbro-kolleger om input til en SPS-udgave. 
 
 

 
PAUSE 

(10 min. - 17.55-18.05) 

  



 

5. Skrivet til politkerne 
(10 min – 18.05-18.15) 

 

Status og opfølgning. 
Skrivet til forvaltningen og 
proces. 
 

Nikolaj har forfattet et udkast. Han sender udkastet til Heidi, og derefter sendes til 
hele bestyrelsen. 
Brevet bliver dernæst sendt til borgmesteren og politikerne, nok i løbet af en uges 
tid. 
 

6. Blå mandag 
(10 min – 18.15-18.25) 
 

Hvad skal SKB’s anbefalinger til 
rammerne være? 

Der har været et kontaktforældremøde, og de anbefalede at et sådant 
arrangement holdes uden for skoletid. 
Nikolaj -og resten af SKB- ville støtte en formulering a la: Skolen bakker ikke op 
om et arrangement som ligger i skoletiden. 
Lars vil gerne kontakte kommende 7. årgangs forældre for at viderebringe denne 
holdning. 
Det økonomiske aspekt af den forældrearrangerede fejring, og hvor prisen jo 
oversteg manges formåen eller lyst, kunne også være en del af den samlede 
anbefaling. 
De gode erfaringer fra tidligere års lærer- og kontaktforældrearrangerede måder 
at fejre på, gives gerne videre, også hvad angår måder at imødegå den 
økonomiske del af Blå Mandag. 
  
 

7. Valg til SKB  
(10 min – 18.25-18.35)  

Der har været frist for opstilling 
d. 6. maj og valgmøde d. 13. 
maj. Status fra Lars… 

Lars opsummerer valgets resultat: To stillede op, og begge blev valgt, en er valgt 
som suppleant og en som almindeligt medlem. 
Begge indtræder til august. 
Til august skal der tillige vælges ny formand. 
Henrik sender senere valgbogen ind. 

8. SUS 2024 
(10 min – 18.35-18.50) 

Det er 27. august vi skal til SUS 
med forvaltningen. 
Hvad er vores agenda – andet vi 
skal vi tænke over? 
(se bilag) 

Lars indleder punktet. 
Samtalen skal arrangeres i et samarbejde mellem SKB og lærerne. 
Som skole vil vi gerne diskutere skærmbrug i skoletiden! 
SKB bedes tænke over hvad de gerne vil have med i samtalen, til næste møde. 
Emner sendes gerne før næste møde. 
Der tales om muligheden for at en del af SUS-mødet afholdes uden deltagelse af 
børn. 
Emner der blev talt om på mødet i øvrigt: 
Udgangstilladelse 
Inkluderende skole 
Skærmbrug, hvordan? 
 



9. Dialogmøde BUU 
(10 min – 18.50-18.55) 

BUU inviterer til dialogmøde på 
rådhuset d. 28.5 – agendaen er: 
”Hvordan kan forældre være 
med til at styrke 
børnefællesskaberne i skolen”. 
(se bilag) 

 
Ingen kommentarer 

9. EVT. 
(5 min – 18.55-19.00) 

 Tine fortæller at der måske kommer en henvendelse om at håndtere en 
mobilproblematik på 5. årgang, hvor lærere oplever at mobiler er synlige, trods et 
princip om mobilfrit miljø til og med 5. klasse. 
 
Den nye, lille legeplads på ROS´s areal rummer legeting og redskaber som 
børnene nemt kan komme til skade ved. 
 
 
 

Parkeringsplads og kommende 
punkter 

 
 
 

-Udgangstilladelse, ja, nej eller midt i mellem… 
-Emner til SUS den 27. august  

Orientering (O), til drøftelse (D) eller til beslutning (B).  Parkering (P) benyttes når ”nye” temaer skydes til et kommende møde 


